
PROTOKÓŁ  Nr XXXII/2010 
sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytej w dniu 11 marca 2010 roku 
 

Obrady sesji otworzył i przewodniczył Mieczysław Perużyński Przewodniczący Rady. 

Przywitał wszystkich radnych i zaproszonych gości. 

Rada obrady rozpoczęła o godzinie 1400
, zakończyła o godz. 1550 

Stwierdził kworum i poinformował, że w obradach udział bierze 14 radnych,  

na ustawowy stan 15 radnych, nieobecny radny Piotr Gajda. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach sesji uczestniczyli: Marian Kiełbasa radny Powiatu Kamieńskiego, 

Andrzej Danieluk Burmistrz Golczewa, Waldemar Bartniczuk Zastępca Burmistrza, 

Ireneusz Wilk sekretarz gminy, Barbara Deszyńska skarbnik gminy, Kazimiera 

Latawiec kierownik OPS w Golczewie, Aldona Kaczmarek dyrektor ZSP w Golczewie, 

przewodniczący Zarządu Osiedla Golczewo i sołtysi wsi oraz Zbigniew Olech radca 

prawny.  

Poinformował, że dzisiejsza sesja została zwołana na wniosek Burmistrza  

z 4 marca br., wniosek stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Przedstawił porządek obrad do którego nie wniesiono zmian. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad. 

 

Porządek obrad sesji: 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 
b) przedstawienie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XXXI sesji. 

2. Interpelacje i wnioski radnych. 
3. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf  

za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. 
4. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy 

Golczewo na 2010 r. 
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Zakończenie obrad. 
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Ad. 1 Sprawy regulaminowe 
 

Na podstawie listy obecności przewodniczący obrad stwierdził, że w sesji 

udział bierze odpowiednia liczba radnych i Rada jest władna do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Poinformował, że dzisiejsza sesja została zwołana na wniosek Burmistrza  

z 4 marca br., wniosek stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Złożył życzenia sołtysom Gminy Golczewo z okazji Dnia Sołtysa. 

Przedstawił porządek obrad, do którego nie wniesiono uwag. 

W wyniku jawnego głosowania radni przyjęli protokół z XXXI sesji Rady 

Miejskiej w opracowanym brzmieniu 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”. 

 

Ad. 2 Interpelacje i wnioski radnych. 

 Radny Grzegorz Dyksy prosił o podniesienie studzienek kanalizacyjnych  

i naprawę nawierzchni ulicy Niepodległości w Golczewie. Zapytał ponadto, ile 

własnego wkładu potrzeba na realizację projektów unijnych i czy nam to wystarczy ? 

 Radna Wiesława Trepkowska zwróciła się również z wnioskiem o poprawę 

jakości ulicy Niepodległości i naprawę studzienek kanalizacyjnych. 

 Radny Antoni Opowicz, zapytał w jaki sposób będzie przebiegała forma 

zapłaty za remont pomieszczeń w ZSP w Golczewie i jakie będą z tego tytułu 

reperkusje ? 

 Radny Mieczysław Perużyński zapytał, jaką kwotę przeznaczono w budżecie 

Gminy Golczewo na organizację obchodów 20-lecia Golczewa i co się na tą kwotę 

składa ? 

Zapytał również, czy Gmina Golczewo posiada regulamin udzielania zamówień 

publicznych o wartości nie przekraczającej równowartości 14 tys. Euro ? 

 

Ad. 3 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf  

za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

 Andrzej Danieluk burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował,  

że uchwałą Nr XXXI/274/10 z dnia 25 lutego 2010 r. w sprawie zatwierdzenia taryf  

za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków Rada Miejska 
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w Golczewie zatwierdziła taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. Poinformował, że w przedłożonym projekcie uchwały  

w wyniku pomyłki umieszczono cenę brutto (zawierającą podatek VAT) w odniesieniu 

do wszystkich grup taryfowych za zbiorowe odprowadzanie ścieków w wysokości 

5,91 zł/m3 . Stawki ceny netto wynoszą 5,52 zł/m3 i to one, jako prawidłowe winny być 

ujęte w przedmiotowej uchwale. Stwierdził, że wspomnianą omyłkę należy 

skorygować, aby nowe stawki mogły mieć swoje zastosowanie od 1 kwietnia 2010 r.  

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący obrad niniejszy projekt uchwały poddał pod głosowanie  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XXXII/277/10 
zmieniającą uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 

i zbiorowe odprowadzenie ścieków, jednomyślnie 14 głosami „za”. 
 

Uchwała Nr XXXII/277/10 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 12. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy 

Golczewo na 2010 r. 

 Andrzej Danieluk burmistrz przeprosił za formę przekazu i wywołane emocje 

na poprzedniej sesji w związku z przedłożonym projektem uchwały w sprawie zmian 

budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo na 2010 r. Stwierdził, że taki projekt 

uchwały nie powinien mieć miejsca i taka sytuacja już się nie powtórzy. 

Poinformował, że niniejszy projekt uchwały jest podobny do poprzedniego  

i szczegółowo omówił poszczególne zmiany budżetu. Wydatki budżetu Gminy zostały 

zwiększone o kwotę 49,944,20 zł związane jest to z realizowanym przez Gminę 

projektem pn. „Golczewo klika – obsługa komputera i Internetu”. Wyjaśnił, że środki 

finansowe w ww. kwocie w całości sfinansują to zadanie, w związku z tym  

o wspomnianą wyżej kwotę wzrosną dochody i wydatki budżetu Gminy. 
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Zmniejszenie wydatków inwestycyjnych budżetu dotyczy następujących zadań: 

zakupu i montażu centrali telefonicznej dla Urzędu Miejskiego o kwotę 10.000,00 zł, 

zakupu wyposażenia oraz modernizacji bazy OSP o kwotę 40.000,00 zł, 

uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej o kwotę 200.000,00 zł, adaptacji 

pomieszczeń na świetlice wiejskie o kwotę 50.000,00 zł, budowy Centrum Społeczno-

Kulturalnego w Wysokiej Kam. o kwotę 50.000,00 zł. 

Burmistrz poinformował, że planowanych wydatków na adaptację pomieszczeń  

na świetlice wiejskie i budowę Centrum w Wysokiej nie odrzucamy lecz przekładamy  

w czasie ze względu na opóźniający się nabór w ramach Programu Odnowy 

Obszarów Wiejskich. 

Stwierdził ponadto, że Gmina Golczewo do tej pory pozyskała ponad 7 mln zł  

środków unijnych natomiast wniosek na modernizację ul. Szkolnej i ul. Osiedle 

Robotnicze jest po ocenie strategicznej. W związku z tym Gmina po podpisaniu 

porozumienia z Marszałkiem Województwa otrzyma dofinansowanie w wysokości  

1,5 mln zł. Istnieje również szansa na pozyskanie środków zewnętrznych  

na wykonanie kanalizacji Kłęby-Golczewo i ul. Stary Tartak oraz innych projektów. 

Złożone wnioski czekają na rozpatrzenie. 

Zwiększenie wydatków majątkowych dotyczy realizacji następujących inwestycji: 

przebudowa dróg powiatowych na terenie gminy o kwotę 60.000,00 zł dotycząca 

przebudowy skrzyżowania w Wysokiej Kam., zgodnie z porozumieniem między 

Gminą a Zarządem Powiatu, budowa wiat przystankowych Golczewie w kwocie 

15.000,00 zł, w ramach tych środków zostanie również wykonana wiata w Gadomiu 

(kolonia) i przesunięta w Samlinie, modernizacja plaży przy jeziorze Szczucze  

w Golczewie o kwotę 20.000,00 zł, rewitalizacja ulicy Zwycięstwa w Golczewie  

w kwocie 50.000,00 zł, budowa kotłowni przy Szkole Podstawowej w Wysokiej Kam. 

o kwotę 25.000,00 zł, budowa ujęć wodnych w gminie o kwotę 60.000,00 zł  

oraz dofinansowanie zakupu samochodu dla Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Kamieniu Pom. o kwotę 11.000,00 zł. 

Poinformował ponadto, że zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 109.000,00 zł 

związane jest z koniecznością wykonania rozbiórki domu mieszkalnego i budynków 

gospodarczych przy ul. Kamieńskiej w Golczewie oraz z zagospodarowaniem 

terenów zielonych w Golczewie. Wyjaśnił, że z ww. środków, kwotę 30 – 80 tys zł 
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planuje się przeznaczyć na rozbiórkę ww. budynków a pozostałą część na poprawę 

estetyki i zieleni na terenie gminy. 

 Radny Mieczysław Perużyński Przewodniczący Rady, zapytał, jaki jest stan 

finansowy Gminy i czy Gminę stać na wydatkowanie kwoty ok. 60-70 tys. zł  

na koszenie traw ? 

 Barbara Deszyńska skarbnik gminy poinformowała, że każdy wydatek musi 

mieć swoje pokrycie w dochodach, podobnie jest ze spłatą kredytów. Bilans musi się 

zerować. Wydatki proponowane w niniejszym projekcie uchwały nie naruszają 

konstrukcji budżetu. Na dzień dzisiejszy środki przesunięte w budżecie nie 

zwiększają nam wydatków w budżecie. 

 Burmistrz poinformował, że opracowany jest wykaz miejsc, które objęte są 

wykaszaniem. 

Radny Mieczysław Perużyński zapytał ponadto, ile na dzień dzisiejszy mamy 

środków w budżecie w ramach obligacji skarbowych ? 

Zapytał również dlaczego boisko „Orlik” kosztowało 1,5 mln zł a nie tak jak 

planowano 1 mln. 

 Skarbnik poinformowała, że ponad 3.600.000.00 zł, są to środki na rachunku 

bankowym na początek br. i są to przede wszystkim środki z niewykorzystanych 

obligacji. Powiedziała, że w sytuacji, gdy nastąpi krótkotrwały brak środków 

finansowych wówczas Gmina może skorzystać z pożyczki w BGK, która nie wchodzi 

w dług publiczny i może być przeznaczona na prefinansowanie programów unijnych. 

 Radny Antoni Opowicz uważa, że środki przeznaczone na adaptację 

pomieszczeń na świetlice wiejskie i na budowę Centrum w Wysokiej Kam.  

nie powinny być przesuwane na inne zadania i winny czekać na swoją realizację, 

ponieważ na terenach wiejskich nic się nie robi. Zwrócił uwagę, że nie wiele wiadomo 

w sprawie planowanej rewitalizacji ul. Zwycięstwa. Przypomniał, że Rada nie wyraziła 

swojej akceptacji w związku z nasadzeniami drzewek przy ul. Zwycięstwa.  

 Burmistrz poinformował, że wyraża chęć odbycia spotkania z Radnymi  

w sprawie omówienia realizacji planowanych inwestycji wraz ze sposobem 

omówienia źródeł ich finansowania. Stwierdził również, że nie ma podziału na teren 

miejski i teren wiejski. 

Nie zabieramy środków z zaplanowanych wyżej inwestycji, jedynie przesuwamy ich 

realizację w czasie ze względu na przedłużający się czas naboru na dofinansowanie 
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z zewnętrznych środków. Staramy się racjonalnie gospodarować środkami budżetu. 

Wyjaśnił ponadto, że rewitalizacja ul. Zwycięstwa przyczyni się do przywrócenia jej 

dawnego wyglądu, zgodnego z opinią konserwatora zabytków. 

 Radny Mieczysław Perużyński przyznał, że upiększanie Golczewa jest 

pocieszające lecz należy pamiętać, że na wsiach też mieszkają ludzie. Uważa, że 

środki zaplanowane na wydatki związane z adaptacją pomieszczeń na świetlice oraz 

budowę Centrum w Wysokiej Kam. nie powinny być przesuwane na inne zadania. 

 Radny Antoni Opowicz poparł wniosek swego przedmówcy. 

Burmistrz wyjaśnił, że proponuje efektywne wykorzystanie środków finansowych  

i wspomniane wyżej inwestycje przesuwany na następne lata. Zasadne jest zatem 

odczekanie około pół roku a następnie przystąpienie do ich współfinansowania  

ze środków zewnętrznych. 

 Radny Mieczysław Perużyński złożył wniosek, aby nie zmniejszać wydatków 

na adaptację pomieszczeń na świetlice wiejskiej oraz budowę Centrum w Wysokiej 

Kam. 

 Zbigniew Olech, radca prawny wyjaśnił, że wnioskodawcą niniejszego projektu 

uchwały jest Burmistrz i to On decyduje. 

 Burmistrz prosił o przyjęcie projektu uchwały w przedłożonej formie zaś na 

przyszłą sesję przygotuje stosowne rozwiązanie uwzględniające „znalezienie 

pieniędzy na świetlice”. 

 

Przewodniczący obrad o godz. 1450  zarządził przerwę, 

o godz. 1510 wznowiono obrady. 

 

 Burmistrz uwzględniając sugestię Rady dotyczącą nie zmniejszania wydatków 

na adaptację pomieszczeń na świetlice oraz budowę Centrum w Wysokiej Kam. 

stwierdził, że wykonanie kolejnego projektu uchwały wyłączającej ww. wydatki 

podczas przerwy w obradach jest jednak nie możliwe. Prosił o przyjęcie 

przedstawionego projektu w wersji przedstawionej Radzie przed przerwą, aby nie 

blokować rozpoczętych zamierzeń i zobowiązał się, że kwoty 109.000,00 zł nie 

wydatkuje i na przyszłej sesji przedstawi propozycje, jak tą sprawę rozwiązać. 

 

Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie  



 7

Projekt uchwały stanowi  kolejno załącznik nr 6 i 7 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XXXII/278/10 
w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo na 2010 r., 9 głosami 

„za”, przy 5 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Uchwała Nr XXXII/278/10 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 18 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 

 Zastępca burmistrza udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i wnioski  

i poinformował, że studzienki wraz z ubytkami w ulicy Niepodległości zostaną 

naprawione, w związku z tym trwają uzgodnienia z wykonawcą. 

Burmistrz poinformował, że w formie pisemnej udzieli odpowiedzi na pytanie 

dotyczące ilości własnego wkładu na realizację projektów unijnych i czy nam to 

wystarczy. 

 Skarbnik gminy wyjaśniła, że wydatki przeznaczone na remont pomieszczeń 

szkolnych, tj. świetlicy, czytelni i wejścia do biblioteki są wydatkami bieżącymi i są 

klasyfikowane w różnych paragrafach. Na dzień zaciągania zobowiązania szkoła 

posiadała środki. Z analizy wydatków zgodnie z prawem zamówień publicznych 

wynika, że na materiały i usługi posiadają różną klasyfikację CPV. Każda z tych grup 

wydatków nie przekracza 14 tys. Euro. 

 Burmistrz poinformował, że na promocję w bieżącym roku zaplanowano kwotę 

200 tys zł i w tej kwocie Gmina powinna się zmieścić organizując obchody 20-lecia 

Golczewa. Na dzień dzisiejszy trudno jest oszacować dokładny koszt ww. obchodów 

ponieważ ustalenia jeszcze trwają. 

 Sekretarz gminy poinformował, że Gmina nie posiada regulaminu udzielania 

zamówień publicznych. Wydatkowanie kwoty 14 tys Euro jest wydatkiem 

stanowiącym informację publiczną, do której na dostęp każdy obywatel na warunkach 

określonych w Statucie Gminy. Należy rozważyć zasadność jego utworzenia. 

 Burmistrz dodał, że należy przeanalizować potrzebę i celowość utworzenia 

ww. regulaminu. 
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Ad. 19 Wolne wnioski i zapytania. 

 Grażyna Adamczyk, sołtys Sołectwa Samlino zwróciła uwagę na pilną 

potrzebę naprawy drogi w kierunki Zakładu Bio-Produkty i modernizację oświetlenia  

w Samlinie. 

 Radny Wiesław Kloch ponowił wniosek o utworzenie filii Powiatowego Urzędu 

Pracy w Golczewie. 

 Radna Irena Romańczuk wnioskowała o naprawę drogi w kierunku wiatraka  

w Kłębach. 

 Radny Lech Ferdynus złożył wniosek o zamontowanie fotoradarów  

przy ul. Zwycięstwa i zwiększenie patroli Policji dla poprawy bezpieczeństwa 

ludności. 

 Radny Grzegorz Dyksy uważa, że należy rozważyć możliwość wykonania sieci 

wodociągowej o długości 300-400 m przy ul. 9 Maja i ul. Kamieńskiej oraz naprawę 

nawierzchni ul. Słonecznej. 

 Radny Mieczysław Perużyński dodał, że ul. 9 Maja również wymaga pilnego 

remontu. 

Burmistrz udzielił odpowiedzi na zgłoszone wnioski i poinformował, że drogi zostaną  

naprawiane, gdy będą odpowiednie warunki pogodowe. Stwierdził, że w Samilnie 

istnieje problem z wykonaniem odwodnienia drogi w kierunku Bio-Produktów, 

ponieważ jest to związane ze znacznym kosztem. 

Trwają rozmowy z Powiatowym Urzędem Pracy w sprawie utworzenie filii 

Powiatowego Urzędu Pracy w Golczewie. 

 Mając na celu poprawę bezpieczeństwa rozważa możliwość podpisania 

porozumienia o współpracy pomiędzy Gminą Golczewie a Strażą Miejską  

w Gryficach. 

 Zastępca burmistrza poinformował, że sprawę wykonania wodociągów trzeba 

doprecyzować. 

W związku z naprawą dróg złożono zapotrzebowanie na nabycie szlaki. 

Poinformował ponadto, że Pan Prajwowski wyraża chęć nabycia części działki  

nr w Baczysławiu, aby przystąpić do dalszej realizacji inwestycji dotyczącej żwirowni.  

Zaproponował, aby Radni ocenili potrzebę i ewentualną możliwość jej zbycia oraz 

celowość utworzenia drogi w innym miejscu podczas wyjazdowego spotkania np.  

po najbliższym posiedzeniu Komisji Rady. 
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Radny Mieczysław Perużyński zapytał, jak od strony prawnej wygląda 

sprzedaż drogi, która jest obecnie wykorzystywana ? 

Radca prawny poinformował, że ustawa o gospodarce nieruchomościami nie 

wprowadza rozróżnienia w kwestii dróg. 

Radny Antoni Opowicz zwrócił się do Rady prosił o podjęcie działań mających 

na celu pilną potrzebę przeprowadzenia remontu drogi nr 106 i przygotowanie 

stosownego wniosku do Zarządu Powiatu. 

Zastępca burmistrza poinformował, że Regionalny Dyrektor Ochrony 

Środowiska do chwili obecnej nie wydał raportu oddziaływania na środowisko, co 

skutkuje brakiem decyzji środowiskowej i brakiem możliwości realizacji tej inwestycji. 

W najbliższym czasie, gdy ulegną poprawie warunki pogodowe Zarząd Dróg 

przystąpi do łatania dziur. 

 

 Dyrektor ZSP w Golczewie poinformowała, że podczas balu harytawywnego 

zebrano 12.300 zł netto i dzięki temu w przyszłym tygodniu zostanie utworzona 

pracownia językowa. W związku z tym podziękowała Radym i ludziom dobrej woli za 

przekazane wsparcie finansowe. 

 

 Burmistrz prosił o rozważenie możliwości zabezpieczenia środków 

finansowych w budżecie i zaproszenie dzieci z zaprzyjaźnionej Ukrainy na kolonie 

letnie przy współpracy z Caritasem. 

 

Ad. 20 Zakończenie obrad 

Wobec wyczerpania porządku obrad, przewodniczący obrad dokonał 

zamknięcia XXXII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Golczewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 
 
 
    Inspektor             Przewodniczący Rady 
 
Danuta Krupa      MIECZYSŁAW  PERUŻYŃSKI 
 


